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HLAVNÍ MĚSTO PRAHA  
Zastupitelstvo hlavního města Prahy   

    

Výbor pro životní prostředí, veřejný 
prostor a pohřebnictví ZHMP  

 

ZÁPIS z 2. jednání 

Výboru pro životní prostředí, veřejný prostor a pohřebnictví ZHMP konaného dne 18. 4. 2023 v 15:30 
hod. 

Zasedací místnost Nová Rada, 1. patro, Nová radnice, Mariánské nám. 2, Praha 1 

     

 
Přítomni: Lucie Kubesa, Václav Bílek, Mgr. Kristýna Drápalová, Jana Kabelová, Olga Nema, RNDr. Marcela 

Plesníková, Jiří Ptáček, Mgr. Jan Recman, Ing. Eva Tylová, Bc. Kateřina Kubešová  

Omluveni: Kornélia Gottmannová, Mgr. Jiří Knitl, RNDr. Jana Plamínková, RNDr. Pavla Tůmová, Ph.D.  

Nepřítomni:   

Hosté: RNDr. Štěpán Kyjovský, ředitel OCP MHMP, Mgr. Alexandra Talpasová, OCP MHMP, Ing. Ondřej Palička, 
ředitel Lesy hl. m. Prahy   

Jednání řídila: Lucie Kubesa, předsedkyně Výboru pro životní prostředí, veřejný prostor a pohřebnictví ZHMP      
 

 

Schválený program: 
 

Bod Věc 

1. Úvod 

1.1. Schválení programu jednání 

1.2. Schválení ověřovatele zápisu 

1.3. Schválení zápisu z jednání výboru ze dne 14. 3. 2023 

2. Informace o tiscích předkládaných do RHMP 

3. Prezentace Lesy hl. m. Prahy 

4. Různé a závěr 

 
K jednotlivým bodům programu: 

1. Úvod 

Zasedání Výboru pro životní prostředí, veřejný prostor a pohřebnictví ZHMP bylo zahájeno v 15:30 hod. a řídila ho 
předsedkyně výboru Lucie Kubesa. Předsedkyně výboru přivítala přítomné členy a konstatovala, že je výbor 
usnášeníschopný s tím, že je přítomna nadpoloviční většina jeho členů. Omluveni byli Mgr. Jiří Knitl, RNDr. Jana 
Plamínková, Kornélia Gottmannová, RNDr. Pavla Tůmová, Ph.D. 

1.1. Schválení programu jednání 

Předkladatel: předsedkyně Výboru pro životní prostředí, veřejný prostor a pohřebnictví ZHMP 
Předsedkyně výboru navrhla vypustit bod č. 2 „Materiály do ZHMP“, neboť výbor žádné materiály k projednání 
neobdržel a nechala hlasovat o schválení programu jednání. 

Usnesení č. U-ZIVYB-0001 
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Výbor pro životní prostředí, veřejný prostor a pohřebnictví ZHMP 

I .   s c h v a l u j e  

program jednání výboru ze dne 18. 4. 2023 

pro: 9, proti: 0, zdržel se: 0 

1.2. Schválení ověřovatele zápisu 

Předkladatel: předsedkyně Výboru pro životní prostředí, veřejný prostor a pohřebnictví ZHMP 
Ověřovatelem zápisu z jednání výboru byl navržen člen výboru Václav Bílek. 

Usnesení č. U-ZIVYB-0002 

Výbor pro životní prostředí, veřejný prostor a pohřebnictví ZHMP 

I .   s c h v a l u j e  

ověřovatelem zápisu z jednání výboru ze dne 18. 4. 2023 člena výboru Václava Bílka 

pro: 9, proti: 0, zdržel se: 0 

1.3. Schválení zápisu z jednání výboru ze dne 14. 3. 2023 

Předkladatel: předsedkyně Výboru pro životní prostředí, veřejný prostor a pohřebnictví ZHMP 

Usnesení č. U-ZIVYB-0003 

Výbor pro životní prostředí, veřejný prostor a pohřebnictví ZHMP 

I .   s c h v a l u j e  

zápis z jednání výboru ze dne 14. 3. 2023 

pro: 9, proti: 0, zdržel se: 0 

2. Informace o tiscích předkládaných do RHMP 

Předkladatel: předsedkyně Výboru pro životní prostředí, veřejný prostor a pohřebnictví ZHMP 

Usnesení č. U-ZIVYB-0004 

Výbor pro životní prostředí, veřejný prostor a pohřebnictví ZHMP 

I .   b e r e  n a  v ě d o m í  

tisky R - 47109, R - 47145, R - 47512, R - 46542, R - 47154, R - 47101, R - 46605, R - 46659, R - 46664, R - 47269 

pro: 9, proti: 0, zdržel se: 0 

3. Prezentace Lesy hl. m. Prahy 

Ředitel příspěvkové organizace Lesy HMP Ing. Ondřej Palička představil jejich činnost. Příspěvková organizace HMP 
byla založena v roce 1992. Zřizovací listinu schvaluje ZHMP a její hlavní činnost pro MHMP je cca 90% a hospodářská 
činnost (cizí subjekty) cca 10%. Roční náklady v hlavní činnosti činí cca 332 mil. Kč. Lesy HMP zaměstnávají na hlavní 
pracovní poměr cca 260 zaměstnanců a dalších cca 90 osob jako brigádníky. Hlavní zadavatel činností je HMP, 
nejčastěji odbor ochrany prostředí a odbor investiční MHMP. 

Účel organizace dle zřizovací listiny: 
- správa a údržba lesního majetku včetně posuzování zdravotního stavu porostů na pozemcích ve vlastnictví HMP 
- správa a údržba drobných vodních toků a vodních děl 
- správa a údržba parků celopražského významu 
- údržba památných stromů 
- výroba rostlinného materiálu a nakládání, zpracování a využití biologicky rozložitelného odpadu 
- výroba a údržba mobiliáře v lesích a osvěta 
- provozování záchranné stanice pro volně žijící živočichy 
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Co mají na starosti: 
- více než 2 960 ha pražských lesů a luk 
- 300 kilometrů drobných vodních toků, 175 vodních ploch a nádrží 
- celopražsky významné parky (Stromovka, Letná, Vítkov, Petřín, Hvězda) 
- 198 památných stromů 
- kompostárnu HMP ve Slivenci 
- truhlárnu a štípárnu 
- záchrannou stanici HMP pro volně žijící živočichy 
- 4 lesní zookoutky (detašovaná pracoviště záchranné stanice) 
- 16 včelnic rozmístěných po celé Praze 
- environmentální vzdělávání, výchovu a osvětu, ekocentrum Prales (Pražské lesní středisko) 

4. Různé a závěr 

Předsedkyně výboru požádala paní Mgr. Alexandru Talpasovou, koordinátorku cirkulární ekonomiky z  OCP MHMP o 
představení materiálu, který je ještě ve stavu připomínkování. Jedná se o materiál R – 46773 ke schválení Akčního 
plánu Strategie hlavního města Prahy pro přechod na cirkulární ekonomiku (Cirkulární Praha 2030) na roky 2023 - 
2025 

Akční plán Strategie HMP pro přechod na cirkulární ekonomiku na roky 2023-25 je první Akční plán navazující na 
Strategii přechodu HMP na cirkulární ekonomiku – Cirkulární Praha 2030 schválené ZHMP dne 27. 1. 2022 a dle 
usnesení RHMP č. 42 ze dne 17. 1. 2022 je OCP MHMP povinen ve dvouletých intervalech předkládat Radě města 
aktualizovaný akční plán a Zprávu o jeho plnění.  

Cíle Strategie a navazujícího Akčního plánu vycházejí ze schváleného Klimatického plánu HMP do roku 2030, kterým 
se město zavazuje k postupnému snižování emisí skleníkových plynů a to o 45 % do roku 2030 a o 100 % do roku 
2050. Ambiciózní cíle jsou stanoveny také v odpadové legislativě, která předpokládá navýšení míry třídění o 65 % do 
roku 2030 a o 70 % do roku 2035. Těchto cílů není možné dosáhnout bez větší a systémovější změny. Uvádí se, že 45 
% globálních emisí CO2 se váže na produkci materiálů a výrobků, které každodenně užíváme, a zbylých 55 % na 
energie. Jestliže se zaměříme jen na jednu polovinu emisí, např. přejdeme na obnovitelné zdroje energie, uhlíkové 
neutrality jednoduše nemůžeme dosáhnout. K třídění a recyklaci víme, že takto vysoké míry třídění není možné 
dosáhnout bez zastavení nebo alespoň zpomalení nárůstu komunálního odpadu. Jestliže chce HMP výše uvedené 
klimatické cíle naplnit, není toho možné dosáhnout bez změny současného status quo a toho, jak věci děláme.   

Zpracovatelem Akčního plánu byl Pražský inovační institut, z. ú. v úzké spolupráci s odborem OCP MHMP a dalšími 
aktéry zmíněnými v dokumentu. První Akční plán na roky 2023 - 25 předkládá 60 akčních kroků (v Akčním plánu 
nazývané „Projektové karty“) rozdělených dle 7 sektorů, které mají největší potenciál pro úsporu materiálu a emisí. 
Jsou to čtyři tematické strategické cíle: 1) stavebnictví, 2) voda, 3) zemědělství a potraviny, 4) Odpady; a tři 
průřezové cíle: 5) Veřejné zakázky, 6) Podpora podnikání a inovací, 7) řízení a implementace. Přechod na cirkulární 
ekonomiku má pro město dlouhodobý pozitivní potenciál. Cirkulární ekonomika přináší jak a) ekonomické tak b) 
environmentální benefity zároveň c) napomáhá budovat image Prahy jako moderního, progresivního a zeleného 
města. Předložený Akční plán uvádí jasné a praktické kroky, jak těchto cílů dosáhnout. Touto proaktivitou se Praha 
zařaďuje mezi vyspělá města jako je Amsterdam, Stockholm nebo Glasgow. 

Financování realizace projektových karet je zamýšleno jako vícezdrojové. Jedná se o kombinaci zdrojů dotačních a 
vlastních finančních zdrojů HMP. Výhodnost vícezdrojového financování spočívá ve vyšší míře zajištění financí a 
zároveň v odlehčení rozpočtu HMP. Konkrétní rozpočtová opatření budou realizována postupně jednotlivými odbory 
MHMP dle jejich příslušnosti k projektovým kartám, přičemž koordinace a prioritizace projektů bude podložena 
navazujícím implementačním plánem a zaštítěna koordinátorkou cirkulární ekonomiky působící na odboru OCP 
MHMP.  

Předsedkyně výboru Lucie Kubesa po diskuzi k materiálu požádala, aby se materiál R – 46773 před jednáním RHMP, 
ještě jednou projednal ve Výboru pro životní prostředí, veřejný prostor a pohřebnictví ZHMP.  

 

Předsedkyně výboru požádala Ing. Ivana Bednáře, vedoucího oddělení ochrany přírody a krajiny OCP MHMP o 
aktuální informace ve věci vykácených stromů a keřů na pozemku parcelní č. 273/3 v k.ú. Křeslice. Místní obyvatelé a 
úřady s tímto jednáním nesouhlasí a případem se zabývá Česká inspekce životního prostředí. Podle neověřených 
informací by v místě měla vyrůst hokejová tréninková hala.  

Ing. Ivan Bednář informoval, že pozemek parcelní č. 273/3 v k.ú. Křeslice, který je dotčen záměrem výstavby 
hokejové haly je porostlý cca 20letým porostem náletových dřevin. Pozemek je součástí zemědělského půdního 
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fondu (druh pozemku orná půda). Dle zákona o ochraně zemědělského půdního fondu jsou vlastníci pozemku či jiná 
oprávněná osoba povinni zemědělskou půdu užívat v souladu s charakterem druhu pozemku dle katastru 
nemovitostí. Z toho plyne, že pozemek musí být racionálně obhospodařovatelný jako orná půda, což v tuto chvíli 
není. Vlastní objekt hokejové haly se nedotýká významných krajinných prvků (Černého potoka a jeho údolní nivy). 
Tyto významné krajinné prvky jsou dotčeny v rámci odvodnění zpevněných ploch (dešťová kanalizace). Záměr je 
situován mimo přírodní park Botič – Milíčov (hranice probíhá cca 400 m SZ podél dendrologické zahrady). Na 
pozemku záměru ani v jeho nejbližším okolí není evidován v Nálezové databázi ochrany přírody žádný zvláště 
chráněný druh. Dle odborného vyhodnocení záměru výstavby hokejové haly, který zpracovala firma EKOPONTIS,  
s.r.o., na základě objednávky MČ Praha - Křeslice, nebyly shledány závažné skutečnosti, které by zjevně indikovaly 
enviromentální neúnosnost záměru z hlediska ochrany přírody. 

Předsedkyně výboru Lucie Kubesa po diskuzi členů výboru a veřejnosti k tématu uvedla, že počkáme na vyjádření 
inspekce životního prostředí a podle výsledku by se navrhlo další řešení. 

 

Na základě dotazu členky výboru Olgy Nema ve věci zimní a letní údržby v MČ, předsedkyně výboru Lucie Kubesa 
uvedla, že na příští jednání zajistí účast Pražských služeb, a.s. 

 

Předsedkyně výboru poděkovala přítomným za účast a závěrem informovala, že příští jednání se uskuteční 16. 
května 2023 od 15:30 hod. v zasedací místnosti Nová rada, 1. patro, Mariánské náměstí 2. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ověřil: Václav Bílek, člen Výboru pro životní prostředí, veřejný prostor a pohřebnictví ZHMP  

Zapsal: Bc. Kateřina Kubešová, tajemnice Výboru pro životní prostředí, veřejný prostor a pohřebnictví ZHMP   

Lucie Kubesa 
předsedkyně Výboru pro životní 

prostředí, veřejný prostor a pohřebnictví ZHMP 
 
 
 
 

Bc. Kateřina Kubešová 
tajemnice Výboru pro životní prostředí, veřejný  

prostor a pohřebnictví ZHMP 
 

 
 

 
 
 
 
  
  
 


